

T.C.
PAMUKKALE ÜNİVERSİTESİ
DENİZLİ SAĞLIK HİZMETLERİ MESLEK YÜKSEKOKULU

**İŞLETMEDE MESLEKİ EĞİTİM GÖREN ÖĞRENCİLERE ÖDENECEK ÜCRETİN
HÜKÜMLERİ**

Yükseköğretimde Uygulamalı Eğitimler Çerçeve Yönetmeliği ve Pamukkale Üniversitesi İşletmede Mesleki Eğitim Yönergesi’nde “İşletmede Mesleki Eğitim” gören öğrencilere 3308 sayılı Kanunun 25 inci maddesi uyarınca ücret ödeneceği düzenlenmiştir.

**YÜKSEKÖĞRETİMDE UYGULAMALI EĞİTİMLER ÇERÇEVE YÖNETMELİĞİ
(Tarih/Sayı: 17.06.2021/31514)**

MADDE 12 – (7) “İşletmede mesleki eğitim gören öğrencilere 3308 sayılı Kanunun 25 inci maddesi uyarınca ücret ödenir.”

PAMUKKALE ÜNİVERSİTESİ İŞLETMEDE MESLEKİ EĞİTİM YÖNERGESİ

MADDE 22 – (1) “İşletme ile öğrenci arasında yapılan sözleşmeye göre İME süresince öğrenciye 3308 sayılı kanunun 25 inci maddesi kapsamında işletme tarafından ücret ödenir. Ödenen ücret, yirmi ve daha fazla personel çalıştıran işletmelerde asgari ücretin yüzde otuzundan, diğer işletmelerde yüzde on beşinden az olamaz.”

MESLEKİ EĞİTİM KANUNU (Tarih/Sayı: 05.06.1986/3308)

MADDE 25 – “Aday çırak ve çıraklar ile **işletmelerde mesleki eğitim gören**, staj veya tamamlayıcı eğitime devam eden öğrencilere **işletmeler tarafından ödenecek ücret** ve bu ücretlerdeki artışlar, düzenlenecek sözleşme ile tespit edilir. Ancak, **işletmelerde mesleki eğitim gören öğrenciler** ile mesleki ve teknik ortaöğretim okul ve kurumlarında staj veya tamamlayıcı eğitim gören öğrencilere **asgari ücretin net tutarının**; yirmi ve üzerinde personel çalıştıran işyerlerinde **yüzde otuzundan**, yirmiden az personel çalıştıran işyerlerinde **yüzde onbeşinden**, aday çırak ve çırağa yaşına uygun asgari ücretin yüzde otuzundan, kalfalık yeterliğini kazanan mesleki eğitim merkezi 12’nci sınıf öğrencilerine asgari ücretin yüzde ellisinden **aşağı ücret ödenemez**. Bu amaçla kamu kurum ve kuruluşları gerekli tedbirleri alır. Staj yapacak işletme bulunamaması nedeniyle stajını okulda yapan ortaöğretim öğrencileri ile yükseköğretim kurumları ve birimlerinde yapan yükseköğretim öğrencilerinin yaptıkları stajlar bu fıkra hükmü kapsamı dışındadır.”

GEÇİCİ MADDE 12 – “2016-2017 eğitim ve öğretim yılı sonuna kadar uygulanmak üzere aday çırak ve çıraklar ile 18 inci madde hükümleri uyarınca **işletmelerde mesleki eğitim gören**, staj veya tamamlayıcı eğitime devam eden öğrencilere, **25 inci maddenin birinci fıkrası kapsamında yapılacak ödemeler asgari ücretin net tutarının yüzde otuzundan**, kalfalık yeterliğini kazanan mesleki eğitim merkezi 12’nci sınıf öğrencilerine yapılacak ödemeler asgari ücretin yüzde ellisinden **az olamaz**. Mesleki eğitim merkezi programı dışındaki okul ve kurumlarda öğrenim gören **öğrencilere ödenebilecek en az ücretin**; yirmiden az personel çalıştıran işletmeler için **üçte ikisi**, yirmi ve üzerinde personel çalıştıran işletmeler için **üçte biri**; mesleki eğitim merkezi programına devam eden öğrencilere ödenebilecek en az ücretin ise tamamı 25/8/1999 tarihli ve 4447 sayılı İşsizlik Sigortası Kanununun 53 üncü maddesinin üçüncü fıkrasının (B) bendinin (h) alt bendi için ayrılan tutardan **Devlet katkısı olarak ödenir**. Bu kapsamda yapılacak ödemeleri on eğitim ve öğretim yılına kadar uzatmaya Cumhurbaşkanı yetkilidir. Staj yapacak işletme bulunamaması nedeniyle stajını okulda yapan ortaöğretim öğrencileri ile öğretim programı gereği staj yapmak zorunda olmayan yükseköğretim öğrencilerinin yaptıkları stajlar bu fıkra hükmü kapsamı dışındadır. **Kamu kurum ve kuruluşlarına Devlet katkısı ödenmez.**”

3308 sayılı Mesleki Eğitim Kanunu'nun Geçici 12. maddesi gereğince; aday çırak ve çıraklar ile işletmede mesleki eğitim gören, staj veya tamamlayıcı eğitime devam eden öğrencilerin ücretlerine ilişkin alt sınırlar ile bu ücretlere yönelik Devlet Katkısı ödemelerinin süresinin uzatılması hakkındaki 04.01.2022 tarihli 5063 sayılı Cumhurbaşkanlığı Kararı 05/01/2022 tarih ve 31710 sayılı Resmî Gazete'de yayımlanarak yürürlüğe konulmuştur.

CUMHURBAŞKANI KARARI (Tarih/Sayı: 04.01.2022/5063)

MADDE 1 – (1) “5/6/1986 tarihli ve 3308 sayılı Mesleki Eğitim Kanununun geçici 12 nci maddesi uyarınca aday çırak ve çıraklar ile anılan Kanunun 18 inci maddesine göre **işletmelerde mesleki eğitim gören**, staj veya tamamlayıcı eğitime devam eden öğrencilere aynı Kanunun 25 inci maddesinin birinci fıkrası kapsamında **yapılacak ödemelerin asgari ücretin net tutarının yüzde otuzundan**, kalfalık yeterliliğini kazanan mesleki eğitim merkezi 12 nci sınıf öğrencilerine yapılacak ödemelerin asgari ücretin yüzde ellisinden az olamayacağına dair süre ile mesleki eğitim merkezi programı dışındaki okul ve kurumlarda **öğrenim gören öğrencilere ödenebilecek en az ücretin**; yirmiden az personel çalıştıran işletmeler için **üçte ikisinin**, yirmi ve üzerinde personel çalıştıran işletmeler için **üçte birinin**, mesleki eğitim merkezi programına devam eden öğrencilere ödenebilecek en az ücretin ise tamamının 25/8/1999 tarihli ve 4447 sayılı İşsizlik Sigortası Kanununun 53 üncü maddesinin üçüncü fıkrasının (B) bendinin (h) alt bendi için ayrılan tutardan **Devlet katkısı** olarak ödenmesine ilişkin süre, **2021-2022 eğitim ve öğretim yılından itibaren beş eğitim ve öğretim yılı uzatılmıştır.**”

(2) “**Kamu kurum ve kuruluşlarına bu madde kapsamında Devlet katkısı ödenmez.**”

ÖZETLE

Yukarıdaki mevzuat bilgilerine göre işletmelerde mesleki eğitim gören öğrencilere 3308 sayılı Kanunun 25 inci maddesi uyarınca **ödenecek ücret** ve işletmelerin teşvik kapsamında alacakları **Devlet katkısı** aşağıdaki gibi hesap edilmiştir.

Yıl	İşletmedeki Çalışan Sayısı (N)	Net Asgari Ücret (TL)	3308 Sayılı Kanun	Devlet Katkısı Oranı	İşletmeye Devlet Katkısı (TL)
			Öğrenciye Ödenecek EN AZ ÜCRET		
2024	$N \geq 20$	17.002,12	5.100,63	1/3	1.700,21
	$N < 20$	17.002,12	2.550,31	2/3	1.700,20

ÜCRET ÖDEME

İşletmede Mesleki Eğitim (İME) süresince öğrenciye 3308 sayılı kanunun 25 inci maddesi kapsamında işletme tarafından ödenen ücret;

- yirmi (20) ve daha fazla personel çalıştıran işletmelerde **asgari ücretin yüzde otuzundan (%30)**,
- diğer işletmelerde **yüzde on beşinden (%15) AZ OLAMAZ**.

DEVLET KATKISI

3308 Sayılı Mesleki Eğitim Kanunu'na göre İşletmede Mesleki Eğitim (İME) yapan öğrencilere ödenebilecek en az ücretin;

- Yirmi ve üzerinde personel çalıştıran işletmeler için üçte biri (1/3),
- Yirmiden az personel çalıştıran işletmeler için üçte ikisi (2/3),

İşletmelere **Devlet katkısı** olarak ödenir. Kamu kurum ve kuruluşlarına **Devlet katkısı** ödenmez.

**DEVLET KATKISINDAN YARARLANMAK İSTEYEN İŞLETMELERİN
DİKKATİNE!**

Devlet Katkısı Alımında Kullanılacak Evraklar

1. Devlet Katkısı Başvuru Formu
2. İşletmede Mesleki Eğitim Sözleşmesi
3. Öğrenci Maaş Dekontları
4. Talep Edilen Devlet Katkısı Tutarı Formu